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Nr.   18331   din 19.12.2023  

 

P R O C E S – V E R B A L 

 

Întocmit, azi 19.12.2023, cu ocazia şedinţei Consiliului Local al Comunei Sâncraiu de 

Mureş, județul Mureș, întrunit în ședință ordinară, care îşi desfăşoară lucrările la sediul Primăriei 

Sâncraiu de Mureș, Sala de căsătorii din Comuna Sâncraiu de Mureș, strada Principală nr. 197/A. 

 

         Ședinţa  a fost convocată de către dl.  Budian Petru Ionuț - Primarul comunei Sâncraiu de 

Mureș, convocarea s-a făcut  în scris prin intermediul secretarului general al comunei având la 

bază Dispozitia nr. 462 din  13 decembrie 2023  coroborat cu Dispoziția nr.   463   din  18 

decembrie        privind suplimantarea Proiectului Ordinii de zi prevăzută în Anexa nr. 1 la 

Dispoziția nr.  462 din    18.12.2023    ,ambele fiind  emise în baza  art. 133 alin. (1), art.134 alin. 

(1) litera a) alin. (2), alin. (3) lit.a), alin. (5) și art. 135, art.155 alin.1 lit. b) și 196 alin. (1) lit. b) 

din O.U.G. Nr. 57/2019 privind Codul Administrativ, republicat cu modificările și completările 

ulterioare și pe baza Convocatorului anexă la dispozitie înregistrat sub nr.  18036   din 

13.12.2023 

                    din                        . 

Ordinea de zi  a fost  adusă la cunoştinţă publică prin afişarea unui exemplar din 

convocator la avizierul primăriei si pe site-ul primăriei, iar domnii şi doamnele  consilieri  au 

luat la cunoștinţă prin semnarea  convocatorului  conform legii, în cadrul acestuia fiind 

menţionat în mod expres: data, ora, locul desfăşurării  sedinţei şi ordinea de zi. 

 

Documentele înscrise în Proiectul Ordinii de zi a ședinței sunt puse la dispoziția 

consilierilor locali ai Consiliului local Sâncraiu de Mures în format electronic. 

 

La ședința Consiliului Local al comunei Sâncraiu de Mures din data de 19.12.2023 

participa  d-na Bor Adela Bianca , în calitate de secretar general al comunei Sâncraiu de Mureș , 

care face apelul nominal, astfel sunt  prezenți 15 consilieri din totalul de 15 consilieri în funcție. 

De asemenea la sedinta participă domnul primar al comunei Sâncriau de Mureș - Budian 

Petru Ionuț, domnul  Gal Sando și domnul Maier Ciprian Ioan-Sef birou Urbanism și Registrul 

Agricol ,  din cadrul aparatului de specialitate al Primarului și persoane interesate de lucrările 

ședintei, în speță Domnul Moldovan Mihai . 

În continuare d-na  Bor Adela Bianca – prezintă  în fata Consiliului Local- Minuta 

desfășurării ședintei de îndată a Consiliului Local Sâncraiu de Mureș din data de 08.12.2023. 

Ținând cont și de faptul că, procesul verbal al ședintei anterioare a fost  pus la dispoziția 

consilierilor locali din cadrul Consiliului Local în timp util pentru a fi analizat, se solicită, să se 

prezinte în vederea consemnării, eventualele discuții  pe marginea lui. 

În consecinţă doamna Secretar General supune spre aprobare Procesul verbal al ședintei 

de îndat din data de 08.12.2023, astfel acesta se aprobă cu unanimitate de voturi din cei prezenți. 

În continuare D-na secretar dă cuvantul domnului  Primar- Budian Petru Ionuț. 
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Domnul Primar , învederează Consiliului Local faptul că, în calitate de inițiator al 

proiectelor înscrise pe Proiectul Ordinii de zi la punctele 6, respectiv 7  ,proiecte care privesc 

reorganizarea Aparatului de specialitate al Primarului comunei Sancraiu de Mures, aprobarea 

Structurii organizatorice, a Statului de functii si a Regulamentului de organizare si functionare 

ale acestuia,respectiv proiectul de hotărâre privind aprobarea Regulamentului de  organizare si 

functionare al Politiei locale Sâncraiu de Mureș ,dorește să le retragă de pe Ordinea de zi . 

 

În continuare domnul Președinte de ședință, Domnul consilier Fulger Vasile  supune spre 

aprobare Proiectul Ordinii de zi a ședinței ordinare ,in formă finală. 

Astfel Proiectul Ordinii de zi este aprobat în unanimitate de voturi. 

 

           Astfel, se trece a se discuta punctele din ordinea de zi: 

 

Punctul nr. 1 de pe ordinea de zi  

1.Proiect de hotărâre privind  alegerea președintelui de ședință (1 lună) a Consiliului Local 

Sâncraiu de Mureș,județ Mureș 

 

Doamna Secretar general al comunei , face cunoscut faptul că, urmează pentru 

următoarea lună (ianuarie 2024  ), domnul consilier  GRAMA FLORIN in calitate de președinte  

iar Dl . HAMAR ALPAR BENIAMIN, locţiitor al preşedintelui de şedinţă pentru aceeaşi 

perioadă,  Ianuarie 2024 , astfel  supus aprobarii proiectul de hotărâre este aprobat, fiind adoptată 

: 

HCL Nr. 142   din 19 decembrie 2023 privind  alegerea președintelui de ședință (1 lună) a 

Consiliului Local Sâncraiu de 

adoptată cu 15  voturi ”pentru ” ,  din 15 consilieri prezenti , în funcție fiind 15 consilieri 

 

Punctul nr. 2 de pe ordinea de zi . 

2.Proiect de hotărâre privind  stabilirea impozitelor și taxelor locale  pentru anul 2024 

Domnul Președinte de ședință , aduce la cunoștința consilierilor faptul ca proiectul a fost 

dezbătut in cadrul comisiilor de specialitate . 

Astfel ,supus aprobării proiectul de hotărâre este aprobat, fiind adoptată: 

 

HCL Nr. 143   din 19 decembrie 2023 privind  stabilirea impozitelor și taxelor locale  

pentru anul 2024 
  

adoptată cu 15  voturi ”pentru ” ,  din 15 consilieri prezenti , în funcție fiind 15 consilieri 

 

Punctul nr. 3 de pe ordinea de zi . 

3. Proiect de hotărâre privind  aprobarea nivelului taxei de salubritate  pentru anul 2024 în 

comuna Sâncraiu de Mureș 
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Domnul președinte de ședință, menționează faptul că au fost multe discuții pe marginea 

proiectului de hotărâre in cadrul comisiilor,rugându-l pe domnul Primar să facă un rezumat. 

Domnul Primar, aduce la cunoștința faptul că taxa de salubritate se mărește conform unei decizii 

in cadrul asociatiei ADIECOLET, majorarea fiind la nivel județean,o taxa unică pe județ ,la care 

nu ne putem opune decăt  cu argumente solide de exemplu dacă ar fii ilegală  ,dar exista 

documente in urma cărora a fost stabilită această taxă si a fost puse la dispozitia consilierilor să 

la analizeze . 

Domnul Președinte , il roagă pe domnul primar sa mai verifice acest mecanism de stabilire a 

taxelor. 

Astfel , supus aprobării proiectul de hotărâre este aprobat, fiind adoptată: 

 

H.C.L. nr. 144   din 19 decembrie 2023 privind  aprobarea nivelului taxei de salubritate  

pentru anul 2024 în comuna Sâncraiu de Mureș 

 

adoptată cu 14  voturi ”pentru ” , 1- abținere ( domnul consilier Grama Florin ) din 15 

consilieri prezenti , în funcție fiind 15 consilieri 

 

 

Punctul nr. 4 de pe ordinea de zi . 

 

4.Proiect de hotărâre părivind validarea modificărilor efectuate  prin Dispoziția 

Primarului nr. 457 din 05 decembrie 2023 asupra Bugetului local consolidat al comunei 

Sâncraiu de Mureș,județ Mureș 

Astfel , supus aprobării proiectul de hotărâre este aprobat, fiind adoptată: 

 

H.C.L. nr. nr. 145  din 19 decembrie 2023 privind  validarea modificărilor efectuate  prin 

Dispoziția Primarului nr. 457 din 05 decembrie 2023 asupra Bugetului local consolidat al 

comunei Sâncraiu de Mureș,județ Mureș 

 

adoptată cu 15  voturi ”pentru ” ,  din 15 consilieri prezenti , în funcție fiind 15 consilieri 

 

 

Punctul nr. 5 de pe ordinea de zi 

5. Proiect de hotărâre privind aprobarea rectificării Bugetului  local de venituri și cheltuieli 

al Comunei Sâncraiu de Mureș, județul Mureș pentru anul 2023 

Astfel , supus aprobării proiectul de hotărâre este aprobat, fiind adoptată: 

 

H.C.L. nr.146  din 19 decembrie 2023 privind aprobarea rectificării Bugetului  local de 

venituri și cheltuieli al Comunei Sâncraiu de Mureș, județul Mureș pentru anul 2023 
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adoptată cu 15  voturi ”pentru ” ,  din 15 consilieri prezenti , în funcție fiind 15 consilieri 

 

 

Punctul nr. 6 de pe ordinea de zi. 

 

Proiect de hotărâre privind aprobarea înscrierii în Cartea Funciară a unui imobil și 

completarea inventarului bunurilor care aparțin Domeniului Public al Comunei Sâncraiu 

de Mureș, județ Mureș a terenului în suprafață de 9732 mp situat în extravilanul localității 

Nazna și Sâncraiu de Mureș, având categoria de folosință drum 

 

Domnul presedinte arată faptul că este vorba de pista de bicigleta de pe Malul Muresului  

 

Astfel , supus aprobării proiectul de hotărâre este aprobat, fiind adoptată: 

 

 

HCL nr. 147  din 19 decembrie 2023 privind aprobarea înscrierii în Cartea Funciară a 

unui imobil și completarea inventarului bunurilor care aparțin Domeniului Public al 

Comunei Sâncraiu de Mureș, județ Mureș a terenului în suprafață de 9732 mp situat în 

extravilanul localității Nazna și Sâncraiu de Mureș, având categoria de folosință drum 

 

adoptată cu 15  voturi ”pentru ” ,  din 15 consilieri prezenti , în funcție fiind 15 consilieri 

 

 

Punctul nr. 7 de pe ordinea de zi. 

 

7.Proiect de  hotărâre privind aprobarea  instalării unei noi capacități de producere a 

energiei din surse solare cu o capacitate de minim 200kW în Comuna Sâncriau de Mureș   

 

Domnul Președinte de ședință , face cunoscut faptul că este vorba de un proiect pe 

fonduri . 

 

Astfel , supus aprobării proiectul de hotărâre este aprobat, fiind adoptată: 

 

H.C.L. nr. 148  din 19 decembrie 2023 privind aprobarea  instalării unei noi capacități de 

producere a energiei din surse solare cu o capacitate de minim 200kW în Comuna Sâncriau 

de Mureș   

 

adoptată cu 15  voturi ”pentru ” ,  din 15 consilieri prezenti , în funcție fiind 15 consilieri 
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Punctul nr. 8 de pe ordinea de zi. 

8.Proiect de hotărâre privind aprobarea studiului de fezabilitate / documentație de avizare 

a lucrărilor de intervenție și a indicatorilor tehnico-economici pentru obiectivul de 

investiții intitulat”Modernizarea infrastructurii rutiere în comuna Sâncraiu de Mureș, 

județul Mureș 

 

Domnul Președinte , menționează faptul că și acest proiect a fost discutat  și supune aprobării 

proiectul de hotărâre este aprobat, fiind adoptată: 

 

H.C.L. nr. 149  din 19.12.2023 privind aprobarea studiului de fezabilitate / documentație de 

avizare a lucrărilor de intervenție și a indicatorilor tehnico-economici pentru obiectivul de 

investiții intitulat”Modernizarea infrastructurii rutiere în comuna Sâncraiu de Mureș, 

județul Mureș 

 

adoptată cu 15  voturi ”pentru ” ,  din 15 consilieri prezenti , în funcție fiind 15 consilieri 

 

 

Punctul nr. 9 de pe ordinea de zi. 

9.Proiect de hotărâre privind implementarea proiectului ”Modernizarea infrastructurii 

rutiere în comuna Sâncraiu de Mureș, județul Mureș” 

 

    Domnul Președinte, menționează faptul se leagă de proiectul anterior Astfel, , supus aprobării 

proiectul de hotărâre este aprobat, fiind adoptată: 

 

H.C.L. nr.150   din 19.12.2023 privind implementarea proiectului ”Modernizarea 

infrastructurii rutiere în comuna Sâncraiu de Mureș, județul Mureș” 

 

 

adoptată cu 15  voturi ”pentru ” ,  din 15 consilieri prezenti , în funcție fiind 15 consilieri 

 

 

Punctul nr. 10 de pe ordinea de zi. 

Proiect de hotărâre privind modificarea și completarea Art.2 din HCL  nr. 122/26.10.2023 cu 

privire la aprobarea documentației tehnico-economice (faza Proiect Tehnic ) și a indicatorilor 

tehnico-economici pentru investiția “Reabilitare și efiecientizare energetică a dispensarului uman 

din Sâncraiu de Mureș” 

Domnul Presedinte ,mentioneaza faptul ca se modifica indicatorii tehnico economici . 

Astfel , supus aprobării proiectul de hotărâre este aprobat, fiind adoptată: 
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H.C.L. nr.151 din 19.12.2023 privind modificarea și completarea Art.2 din HCL  nr. 
122/26.10.2023 cu privire la aprobarea documentației tehnico-economice (faza Proiect Tehnic ) și 

a indicatorilor tehnico-economici pentru investiția “Reabilitare și efiecientizare energetică a 

dispensarului uman din Sâncraiu de Mureș” 

 

adoptată cu 15  voturi ”pentru ” ,  din 15 consilieri prezenti , în funcție fiind 15 consilieri 

 

 

Punctul nr. 11 de pe ordinea de zi. 

11.Proiect de hotărâre privind  modificarea și completarea Art.2 din HCL  nr. 123/26.10.2023 

cu privire la aprobarea documentației tehnico-economice (faza Proiect Tehnic ) și a indicatorilor 

tehnico-economici pentru investiția “Reabilitare și efiecientizare energetică a dispensarului 

veterinar din Sâncraiu de Mureș” 

 

Domnul Președinte de supune aprobării proiectul de hotărâre fiind adoptată: 

 

 

H.C.L. nr.152 din 19.12.2023 

 privind  modificarea și completarea Art.2 din HCL  nr. 123/26.10.2023 cu privire la aprobarea 

documentației tehnico-economice (faza Proiect Tehnic ) și a indicatorilor tehnico-economici pentru 

investiția “Reabilitare și efiecientizare energetică a dispensarului veterinar din Sâncraiu de Mureș” 

 

adoptată cu 15  voturi ”pentru ” ,  din 15 consilieri prezenti , în funcție fiind 15 consilieri 

 

 

Punctul nr. 12 de pe ordinea de zi. 

 

12. Proiect de hotărâre privind aprobarea in principiu a rețelei scolare pe raza comunei 

Sâncriau de Mureș pentru anul școlar 2024-2025 

 

Domnul consilier Danciu Alin Florin , aduce la cunoștința consililul Local faptul că este vorba de 

procedura obișnuită de aprobarei n principiu a retelei scolare , în care avem cele 3 structuri 

,Scoala Omega fiind o structura distincta 

Astfel , supus aprobării proiectul de hotărâre este aprobat, fiind adoptată: 

 

H.C.L. nr.153 din 19.12.2023 privind aprobarea in principiu a rețelei scolare pe raza 

comunei Sâncriau de Mureș pentru anul școlar 2024-2025 

 

 

adoptată cu 15  voturi ”pentru ” ,  din 15 consilieri prezenti , în funcție fiind 15 consilieri 
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Capitolul Diverse.  

1.Adresa nr. 16789 din 20.11.2023 a numiților Moldovan Mihai și Câmpean Horațiu 

Cristian adresată Consiliului Local Sâncraiu de Mureș  . 

Domnul Președinte invederează consilierilor locali faptul că au intrat in posesia Adresei  ,astfel 

propune a se trece la dezbaterea acesteia.În mare este vorba  de un memoriu facut de solicitanti 

in care s-au prezentat anumite aspecte legate de anumite proprietati si solicitarea catre Consiliu 

este de a se lua atitudine fata de H.C.L nr. 111 din 2021 si intrarea in legalitate a acesteia.Se 

mentioneaza  ,de către Presedintele de ședință, faptul ca s-a luat o decizie rapotat la aceasta 

situatie in care s-a hotarat sa se dezvolte acest drum cand va fii oportun.Domnul Presedinte roaga 

consilierii sa își expuna parerea. 

Domnul Primar intervine , si aduce la cunoștina consilierilor locali faptul ca prin aceasta 

hotarare s-a dispus ca atunci când vor fii bani la bugetul local si acel drum să fie o oportunitate in 

detrimetul altor drumuri, acest drum fiind un drum de exploatare agricola ,si din pacate in fiecare 

an o prioritate au fost drumurile care deservesc locuinte ,iar in acest an avem aceasta Ordonanta 

care nu ne permite incheierea de noi contracte ,bani nu au fost niciodata suficienti pentru 

pietruirea si amenajarea drumurilor locuite.Aici este vorba despre un drum de cateva sute de 

metrii , care deserveste un teren  aflat intradevar in intravilanul localitatii ,dar o  zona 

nereglementata din punct vedere urbanistic , si aici o sa-i dau cuvantul domnului Arhitect Sef 

care poate sa explice mai exact ce presupune o astfel de zona . 

Domnul Arhitect Sef, invedereaza faptul ca zona s-a identificat ca o zona libera de constructii 

cu terenuri arabile intradevar din intravilul localitatii ,dar pe aceste terenuri zonele de acces sunt 

doar din drumuri de exploatare agricola .Aceste drumuri au o latime undeva la 3, 4 metrii , 

nicidecum nu corespund normelor  si legilor actuale pentru o dezvolare urbana,iar pe viitor 

pentru dezvoltarea zonei se ia in vedere implementarea unei documentatia de urbanism , in speta 

Puzuri,care stabilesc dezvoltare in conditiile legii si o dezvoltare sanatoasa si  durabila. Puzurile 

vor fii intocmite de beneficiari privati pe zone cat mai largi ca sa reglementeze , trame stradale 

,parcele corecte si dupa ce se deseneaza acestea pregatite pentru constructii,  se procedeaza si la 

investitii de infrastructura ,retele edilitare si asa mai departe .Decoamdata pe drumuri de 3,4 

metrii  nu se pot duce trasee de retele neavand inca strada definita,iar acele strazi se definesc asa 

cum am zis in cazul unor proceduri de documentatii urbanistice, Puzuri.Cat atat daca sunt 

intrebari. 

Domnul Presedinte intervine , si mentioneaza faptul ca s-a participat la discutii si se cunoaste 

cadrul in care se poaretă acesta discutie ,aveti memoriu in fata , un memoriu amplu , 

Domnul Consilier Ciula , intervine si mentioneaza ca poate domnul Moldovan doreste sa spuna 

cateva cuvinte raportat la aceasta situatie. 

Domnul Moldovan Mihai solicita Consiliului Local permisiune de a se adresa Consiliului Local 

Sancriau de Mureș .  

Domnul Presedinte acorda cuvantul acestuia in vederea expunerii situatiei , in plus fata de ce 

este prezentat in adresa . 

Domnul Moldovan Mihai ,invedereaza faptul ca din acest memoriu nu s-a inteles esenta acestui   

, facând trimitere la Arhitectul Sef , Domnul Primar și totodată membrii Consiliului Local . 
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In primul rand doreste sa aduca la cunostinta faptul ca in acea zona sunt detinute terenuri atat de 

subsemnat cat si de alti proprietari privati și nu exista acces la proprietate, cauza nefiind 

asfaltarea drumului ci doar sase reglementeze destinatia drumului care exista pe harta si conform 

legii acesta trebuie inregistrat in inventarul domeniului public al comunei .Mentioneaza faptul ca 

s-a depus o cerere in acest sens  si a solicitat domnului Primar sa procedeze la respectarea legii 

,adica  sa inventarieze drumul prin intabulare si trecerea in Cartea Alba... 

”Domnul primar,  in raspunsul primit, impreuna cu domnul Arhitect, sau incerca sa ne 

impiedica , in paranteza spus, se fac ca nu inteleg sau e rea credinta , pentru ca legea spune 

foarte clar  in fiecare an se reactualizaeaza domeniul public al comunei si prin urmare daca ati 

fost sesizati trebuia sa treceti la aceste operatiuni ,este usor sa vii sa spui ca Arhitect , ca drumul 

nu este reglementat , ca drumul nu are latimea necesare si nu va pot da autorizatie de 

constructie, nu îngaduiesc sa introduceti utilitatile  ,desi noi avem o aprobare de extindere a 

conductei de gaz pe legea energiei, sau depus cereri de catre firma care a castigat licitatia , si ce 

sa vezi Domnul Primar si cu domnul arhitect nu avem drumul  reglementat si nu va putem da 

Certificat de urbanism sa va faceti extinderea de gaz .Pe deoparte spune ca ( in certificatul de 

urbanism)  nu putem sa va dam pentru ca nu sunt utilitati pe de altap arte spune la firma care a 

castigat licitatia ca nu putem sa va dam ca nu aveti drumul reglementat si atunci ne invartim in 

jurul unui lucru care duce la o astfel de stare, nu mai spun ca de 3 ani de zile de cand ati dat 

aceasta hotarare  nu s-a facut nimic,contrar am facut si o cerere , in acest sens , acum o luna de 

zile si nu s-a raspuns pe baza legii informatiilor publice , sa-mi comunice care a fost scopul 

reglementarii drumurilor cu aceasi destinatie ,drum de exploatare , in alta parte pentru care s-

au cheltuit niste bani din bugetul local si tocmai pentru asta am solicitat pentru a veni in fata 

DVS.  cu aceste probe si sa arat ca din 2021 s-au reglementat si alte drumuri  ,s-au facut 

intabulari ,s-au trecut in intravilan ,ori aceste drumuri care deservesc terenurile unde le avem 

noi  nu se face absolut nimic. Pai acum vreau sa intreb si noi , ce facem? Facem discriminare cu 

privire la proprietari dupa cum arata sau stiu eu ..lasam la dispozitia primarului chiar orice ? ” 

Doamna secretar intervine cerand permisiunea . 

Se face mentiunea faptului ca in ceea ce priveste solicitarea Domnului Moldovan Mihai privind 

accesul liber la informatii acesta a fost transmisa catre solicitant, impreuna cu alte adrese ,pentru 

ca au fost mai multe ,  pe adresa de email. Doamna Secretar invedereaza faptul ca solicitantul ( 

Domnul Moldovan ) face trimitere la drumurile de exploatare agricola , amintind Consiliului 

Local faptul că este vorba de acele drumuri de exploatare agricola de care Domnul Primar vorbea 

si a fost aprobata hotarare in acest sens, dat fiind   deschiderea unor axe pe fonduri publice  care 

prevad niste criterii in vederea accesarii acestora. 

Domnul Moldovan intervine si mentioneaza ca nu s-a transmis raspunsul .  

Doamna secretar , face mentiunea faptului ca s-a solicitat acum de la Registratura sa se aduca 

confirmarea transmiterii raspunsurilor. 

Domnul Moldovean  sustine faptul ca s-a raspuns la doua dar la aceasta nu . 

Doamna Secretar face precizarea faptului ca se va verifica , si nu exclude faptul ca printr- o 

eroare materiala sa nu se fii transmis , necontestând acest aspect sustinut de solicitant. 

Doamna secretar ,revine asupra Consiliulu Local , amintindu-le domnilor Consilieri ca 

drumurile de exploatare care au facut obiectul mai sus mentionate de către domnul Moldovan , 
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sunt urmatoarele strazi: strada Garii, strada Vale .. proiectele depuse pentru finantare care au 

trecut acum de faza de aprobare a studiilor tehnice ,fezabilitate, conditiile find foarte bine 

stabilite de legiuitor in momentul in care se  aplica pentru  finantare si trebuie luat in calcul 

anumite criterii , doamna secretar  se adreseaza ,domnului Moldovan , menționând faptul că nu 

este in masura să raspunda  de ce anume  drumul care face obiectul solicitarii dânsului , nu a fost 

luat in calcul , însă drumurile  menționate au indeplinit acele criterii prevăzute . 

Domnul Moldovan , intervine si solicita  motivele pentru care nu s-a inventariat acest drum. 

Doamna secretar , face cunoscut faptul ca inventarul domeniului public se face anual ,fiind o 

obligatie a institutiei,dar inventarierea domeniului public consta in ceea ce avem  ,dar la  în cazul 

dedus spre analiză ,este vb de un drum  de exploatare agricola care nu apare in  inventarul 

domeniului public ,deci trebuie reglementata situatia juridica  

Domnul Moldovan  mentioneaza faptul  este o eroare. 

Domnul Arhitect  mentioneaza faptul ca nu se dipune de acte de proprietate cu privire la acest 

drum . 

Domnul Moldovan intervine si repeta faptul ca  ”Sunteti in eroare!”, facand trimitere la starea 

de fapt a drumului care este si pe harta ,(...)”trebuie reglementat de asa zisi proprietari ,orice 

drum care nu are acte de proprietate se presupune ca este in proprietatea comunei .” 

Doamna secretar invedereaza faptul ca includerea in inventarul public presupune baza legala a 

dovedirii dreptului de proprietate , iar pentru emiterea acestui act administrativ , de care 

solicitantul vorbeste ,trebuie indeplinite anumite proceduri,dupa alte discutii Domnul Presedinte 

intervine , solicitant sa se expunda punctual ce anume se doreste. 

Domnul arhitect face trimitere la operatiunea aflata in curs de finalizare pe raza UAT Sancriau 

de Mures , Cadastru general , statutul juridic al acestui drum la ora actuala neputand fii definit  si 

se poate recurge la o identificare  

Domnul Moldovan Mihai  , se adreseaza domnului Arhitect mentionand faptul ca are pretentii 

de la acesta asupra faptului ca trebuie sa cunoasca legea si (...)”sa nu inducă în eroare pe 

domenii consilieri ,aveti o pozitie si pentru acesat o sa raspunda , nu are treaba cu cadastru , 

acest drum face legatura cu proprietatea solicitantului si nu exista acces la ora actuala ” 

intrebandu –l daca a fost la fata locului . 

Domnul Presedinte , Fulger Vasile , intervine intrebând solicitantul, de cat timp detine acesta 

proprietate .Răspunsul fiind din anul 2010 . 

Domnul consilier Danciu Alin Florin intreaba solicitantul daca drumul nu exista deloc. 

Domnul Moldovan mentioneaza inca o data faptul ca ”acest drum exista doar pe harta dar nu 

este facut faptic” 

Domnul consilier Danciu Alin Florin  , intraba din nou :”in realitate nu exista doar pe harta?” 

Domnul Moldovan Mihai : ” NU este ,da.” 

Domnul Presedinte intervine si invedereaza solicitantului faptul ca impreuna cu membrii 

comisiei de urbanism au fost la fata locului , drumul existânt nefiind intretinut , iar pe anumite 

portiuni nemaiexistant decat un mal,rugandu-l pe domnul Moldovan sa nu –l intrebe ce face si 

cand a fost si sa nu il intrerupa. 

Domnul Presedinte face cunoscut faptul ca drumul exista ,aceasta zona este cuprinsa in Planul 

urbanistic general actualizari  ,urmand sa fie tratat ca drum , in conceptia noastra. 
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Domnul  Moldovan ,roga Consiliul Local sa-l reglementeze juridic. 

Intervine domnul Primar, Budian Petru Ionuț,  facand trimitere la sustinerile domnului 

Moldovan sub  aspectul inducerii in eroare a Consiliuluii Local .Astfel Domnul Primar , 

invedereaza faptul ca problema dansului nu se rezuma sub aspectul ca nu exista acest drum , 

acesta existand si pe hartile cadastrale vechi ,iar pe programul de Cadastru general sistemetic 

exista acest drum si va fii evidentiat ,dar problema este dimensiunea pe care nu o respecta , iar 

sub aspectul HCL NR 111/2021 , ca nu se va face modernizare de indata ci in momentul in care 

se va considera o oportunitate pentru institutie pentru ca baniii nu sunt nelimitati la bugetul local 

iar necesitatile noastre sunt multe ,si cu tot respectul trebuie sa deservim interesul cetatenilor in 

zonele locuibile si nu acei cetateni care au terenuri in zone nelocuibile ,undeva sus  pe deal 

pentru al putea valorifica ,si doi la mana ,asa cum spunea si domnul Presedinte de sedinta 

degeaba discutam interminabil , discutii  in contradictorii , pentru ca Dvs. ne-ati actionat in 

instanta  si pentru a stii si colegii, instanta va respins apelul si a dat castig de cauza institutiei 

,daca si instanta  a dispus ca nu s-a facut nimic ilegal, credeti-mă ,daca acea istanta dispunea ca 

de maine executivul  trebuie sa faca la domnul Moldovan si domnul Campean , sa punetm in 

aplicare ,credeti-ma  ca hotararile date de instața sunt cuvant de lege pentru toata tara si 

trebuia sa gasim o modalitate de punere in aplicare .Dar nu s-a dispus acest aspect , si 

multumim lui Dumnezeu ca avem instanta care judeca corect si punctual dupa ceea ce se 

intampla, cred ca asta trebuie spus , daca mai aveti ceva sa le spuneti domnilor consilieri 

personal , daca nu eu o sa ma retrag din sedinta  pt ca domnii de la ADRE CENTRU  sunt aici 

pentru gradinita ,totul corespunda si e totul perfect, afara sunt colindatopri care vor sa colinde 

Consiliul Local pe acesdta cale va urez sarbatoiri fericite si va rog sa nu plecati pt ca copii vor 

sa va colinde si pe DVS. ” 

Domnul consilier Miklos Imbre intervine cu o intrebare sub aspectul, drumului  solicitant sa i 

se spuna daca drumul pe care trece , este al proprietarilor privati  sau nu se stie . 

Iar opinia dansului este ca trebuie identificat pe unde trece acest drum . 

Doamna secretara , intervine si mentioneaza faptul ca acest lucru s-a explicat domnuli 

Moldovan  sub aspectul inventarieii , ca acest drum poate intra practic in inventarul domeniului 

public , mai exact in proprietate, dar intervenim din punct de vedere urbanistic, nefiind respectate 

anumite aspecte  , in care nu doreste sa intre in detaliu pentru ca nu le cunoaște. 

Domnul Presedinte , concluzioneaza asupra faptului ca dupa terminarea cadastrului general , si 

va fii reglementata situatia , drumul va putea intra in proprietatea Consiliului Local  pentru a 

putea cunoaste o dezvoltare urbanistica, fiind un drum mai mare. 

Domnul Moldovan invedereaza Consiliului Local ca dansul nu poate sa astepte finalizarea 

Cadastrului general , neavand acces la ora actuala la terenurile proprietate privata ,  

In cele din urma Presedintele de consliu ii pune in vedere domnului Moldovan faptul ca fie 

asteapta finalizarea Cadastrului General , fie sa accepte printr-un Plan Urbanistic Zonal sa faca 

dansul drum .  

 

Consilierii locali iau o pauza pentru a asculta grupurile de colindatorii prezenti in cadrul 

institutiei , dupa 15 minute se revine in cadrul sedintei de consliu local pentru a se discuta 

punctul nr 2. De la capitolul Diverse.  



           ROMÂNIA 

               JUDEȚUL MUREȘ 

            COMUNA SÂNCRAIU DE MUREȘ 

           STR. PRINCIPALĂ, NR. 197/A, JUD. MUREȘ 

         Tel: 0265-316964; Tel fax: 0265-316965,  

                   e-mail: sincraims@cjmures.ro   
      

 
  

 2.Solicitare din partea Consiliului Local Sâncriau de Mureș  către Consiliul Judetean 

raportat la treceri de pietoni semaforizate pe raza UAT Sâncriau de Mureș. 

Se mandateaza Presedintele de sedinta , domnul Fulger Vasile pentru a semna Solicitarea către 

Consiliu Judetean . 
 

 

  Având în vedere că  toate  punctele de pe ordinea de zi s-au epuizat, d-nul președinte de ședință 

, Fulger Vasile  declară închisă ședința. 

Drept pentru care am încheiat prezentul proces verbal în 2 exemplare. 

                            

SÂNCRAIU DE MUREŞ,  19.12.2023  
 

 

PREŞEDINTE DE ŞEDINŢĂ 

   FULGER VASILE 
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